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COMPLEX / COMPLEXOS 

 

Hi ha una forta tendència a afegir una –e al radical dels substantius i adjectius 

masculins acabats en –x i a fer-ne el plural en –es, però en la majoria dels casos 

aquestes desinències són incorrectes. 

Com a norma general, es pot dir que els substantius i els adjectius acabats en –x 

no adopten cap desinència en singular i fan el plural en –os. És el cas d'annex / 

annexos, complex / complexos, influx / influxos, ortodox / ortodoxos, prefix / 

prefixos o reflex / reflexos. 

 Diu que volen fer un complexe turístic arran del parc natural. 

 Diu que volen fer un complex turístic arran del parc natural. 

 Els tècnics contractats els dos darrers anys encara no són fixes. 

 Els tècnics contractats els dos darrers anys encara no són fixos. 

Els femenins dels adjectius al·ludits adopten les desinències habituals –a per al 

singular i –es per al plural (complexa / complexes, fixa / fixes). 

Només hi ha quatre substantius masculins en –x que afegeixen una –e al singular i 

fan el plural en –es, que són luxe / luxes, nexe / nexes, plexe / plexes i sexe / 

sexes, tots amb radical monosil·làbic. 

Recordem que el substantiu text i els seus compostos context i pretext també 

segueixen la norma esmentada de no afegir la –e al radical. 

 


